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4,4 milijuna eura za 
akumulaciju Breznica
Osim za zadržavanje poplavnih vodnih valova i zaštite nizvodnog pod-
ručja od djelovanja poplava, akumulacija će imati veliki značaj za navod-
njavanje poljoprivrednog zemljišta, a stvorit će i preduvjete za turističke 
i sportsko-rekreacijske sadržaje i aktivnosti

KRATKI PRESJEK 20 GODINA 
MANDATA GORANA ĐANIĆA KAO 
NAČELNIKA OPĆINE PODGORAČ

Načelnik koji zna kako!
Stranice 2-3

Na području Općine Podgorač, na lokaciji uz 
vodotok Breznica između naselja Podgorač, 
Stipanovci i Kršinci, 9. svibnja su počeli ra-
dovi na izgradnji nove akumulacije Breznica. 
Riječ je o investiciji Hrvatskih voda ukupne 
vrijednosti od gotovo 4,4 milijuna eura. Proci-
jenjeni volumen akumulacije kod normalnog 
uspora iznosi 1.000.000 m3, retencijski volu-
men 300.000 m3, duljina brane u kruni bit će 
370 metara, a najviša visina od dna temeljnog 
klina do kote krune brane 10,50 metara. Kao 
i svaka akumulacija ili retencija, i ova će biti 
značajna za sigurnost obrane od poplava.

Osim za zadržavanje poplavnih vodnih valo-
va i zaštite nizvodnog područja od djelovanja 
poplava, akumulacija će imati veliki značaj za 

navodnjavanje 300 do 400 ha poljoprivrednog 
zemljišta, a stvorit će i preduvjete za turistič-
ke i sportsko-rekreacijske sadržaje i aktiv-
nosti. Izvođač radova je Zajednica izvođača 
– Jet-Set d.o.o. Vrbanja i Osijek-Koteks d.d. 
Osijek, a rok za izgradnju je tri godine.

Uz općinskog načelnika Gorana Đanića, pri-
godnoj svečanosti kojom je označen početak 
radova nazočili su generalni direktor Hrvat-
skih voda Zoran Đuroković, obnašatelj du-
žnosti župana Osječko – baranjske županije 
Mato Lukić, saborski zastupnici Nataša Tra-
mišak i Goran Ivanović, zamjenik župana 
Josip Miletić, v.d. direktora VGO za Dunav 
i donju Dravu Hrvatskih voda Željko Kova-
čević.

Najbitnija je sigurnost i obrana od poplava
Načelnik Općine Podgorač Goran Đanić naglasio 
je kako su Hrvatske vode trenutno najveći partner 
Općine u investicijama. Uz akumulaciju Braznica 
vrijednu gotovo 4,4 milijuna eura, to su pročistač 
otpadnih voda vrijedan 3,5 milijuna eura, izgrad-
nja kanalizacijskih sustava naselja Stipanovci, 
uskoro i Razbojište, kao i izgradnje sustava od-
vodnje naselja Budimci, Bijela Loza i Poganovci. 

– Najbitnija je sigurnost i obrana od poplava, no 
svi ti projekti donose i razvoj kontinentalnog tu-
rizma u Općini Podgorač, kao i drugih sadržaja i 
djelatnosti, osobito razvoj poljoprivrede, što čini-
mo zajedno s Vladom RH. 

Na području naše općine navodnjavanje je već 
omogućeno više od 500 ha – kazao je Đanić.

NAJAVA LJETNIH 
RADOVA

Ceste i groblja
Tijekom ljetnih mjeseci kre-
ću radovi na asfaltiranju 
malog broja preostalih ne-
razvrstanih cesta u naseljima 
Općina Podgorač. Tako će u 
Budimcima biti asfaltirana 
ulica Gaj, a u Poganovcima 
nastavak prema groblju.

Također, započet će rado-
vi na uređenju platoa ispred 
groblja u Bijeloj Lozi, kao i 
nastavak staze ispred mrtva-
čnice u groblju u Kršincima.

ŠTO JE DONIJELA ODLIČNA 
SURADNJA ŠKOLE I OPĆINE

Općina će nagraditi 
svakoga tko završi 
školsku godinu! 

Stranice 4-5
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Izgradnja Vatrogasnog doma Budimci

Kada netko 20 godina obnaša dužnost op-
ćinskog načelnika i uz to još osam godina 
dužnost potpredsjednika Županijske skup-
štine, to ne može slučajno niti bez razloga. 
I na ovogodišnjoj svečanoj sjednici Općin-
skog vijeća organiziranoj u povodu Dana 
općine Podgorač, redom svi koji su govorili 
– od saborskih zastupnika, preko predstav-
nika Osječko-baranjske županije, do kolega 
općinskih načelnika iz brojnih susjednih op-
ćina – svi su isticali kako je današnja općina 
Podgorač gotovo neprepoznatljiva u odnosu 
na ono kako je izgledala prije 15 ili 20 godi-
na. Naravno, u pozitivnom smislu! 
O tome što je to konkretno trebalo učiniti da 
bi se stekla sintagma »uspješan načelnik«, 
pitali smo upravo Gorana Đanića, čovjeka 
koji dužnost načelnika Općine Podgorač ob-
naša od 2005. godine:
– Da, puno toga se događalo u proteklih 20 
godina. Kada me to netko pita, onda se prvo 
sjetim kako u prvim godinama kada sam 
izabran za načelnika, većina općinskih na-
selja i većina stanovnika nije imala čak niti 
pitku vodu. U sušnim godinama, našim mje-
štanima su vodu donosili vatrogasci, pa čak 
i Hrvatska vojska.
– Danas s ponosom ističem kako je u svih de-
vet naselja podgoračke općine tijekom mo-
jih mandata izgrađena vodoopskrbna mreža 
u dužini od 80 kilometara, asflatirano je 15 
ulica u općinskim naseljima, rekonstruirani 
su mnogi nogostupi u većini naselja, završa-
va se izgradnja prave kanalizacijske mreže 
u Stipanovcima, a vrlo brzo će biti završena 
izgradnja pročistača što predstvalja najveću 
investiciju u vrijednosti od 3,5 milijuna eura 
bespovrtanih europskih sredstava. Završeno 
je projektiranje kanalizacije za Razbojište.
Rekonstruirani su i opremljeni domovi ili 
vatrogasni domovi u Ostrošincima, Kršin-
cima, Budimcima, Bijeloj Lozi, Podgora-
ču, Stipanovcima... U Kelešinki je također 

sufinancirana rekonstrukcija vatrogasnog 
doma.
Široka lepeza suradnje je ostvarena sa svim 
vjerskim zajednicama koje djeluju na po-
dručju Općine Podgorač. Radi se o pomoći 
u obnavljanju objekata u kojima žive tamoš-
nji župnici i paroh, tako smo pružali i finan-
cijsku potporu u obnovi i rekonstrukciji sa-
mih vjerskih objekata.

Ulaganja u sport
– Općina Podgorač sustavno ulaže u razvoj 
svih pet nogometnih klubova s područja 
općine. Kako kroz kapitalne donacije, tako 
i kroz redovita proračunska sredstva. Pr-
venstveno kroz ulaganja u infrastrukturu i 
objekte nužne za rad klubova. Prije četiri 
godine svi klubovi dobili su potrebne kosili-
ce za održavanje travnjaka, a ove godine su 
svi dobili nove kosilice. Nadalje, Općina re-
dovito podupire i rad svih lovačkih društava 
i redovnim i kapitalnim donacijama. 
Posebna briga o vatrogastvu
– S obzirom na ulaganja, slobodno mogu 
reći kako je vatrogastvo u Općini Podgo-
rač doslovno preporođeno. Evo kako je to 
izgledalo samo na razini tri društva – DVD 
Podgorač, DVD Stipanovci i DVD Kršinci: 
Prije je razina opreme u ta tri društva bila 
takva da su raspolagali s traktorskom cister-
nom i starim IMV kombijem u Stipanov-
cima. U Kršincima je bila samo traktorska 
cisterna, a u Podgoraču je bio samo FAP 
kamion. Danas je situacija takva da u Pod-
goraču imamo moderan vozni park od četiri 
vozne jedinice – dva kombija i dvije naval-
ne cisterne. U Stipanovcima imamo kombi 
i navalnu cisternu, a ista je takva opremlje-
nost i u Kršincima. Do kraja lipnja i u novo-
osnovano DVD Budimci stiže auto cisterna. 
Da ne govorim o opremi, uniformama, in-
frastrukturi vatrogasnih objekata, domova 
i garaža... Današnji standard u vatrogastvu 
Općine Podgorač je nemjerljiv s onim što 
je bilo prije 15 ili 20 godina. U vatrogastvo 
smo zaista najviše ulagali.
Poduzetnička zona
– Budući da sam itekako svjestan da bez ra-
zvoja gospodarstva nema značajnijeg razvo-
ja, a time niti zapošljavanja ljudi, pa tako i 
ostanka ljudi, prije nekoliko godina smo 
počeli intenzivno gurati izgradnju poduzet-
ničke zone kako bi stvorili uvjete za dolazak 

KRATKI PRESJEK 20 GODINA MANDATA GORANA ĐANIĆA KAO NAČELNIKA OPĆINE PODGORAČ

Načelnik koji zna kako!
O tome što je to konkretno trebalo učiniti da bi se stekla sintagma »uspješan načelnik«, pitali smo 
upravo Gorana Đanića, čovjeka koji dužnost načelnika Općine Podgorač obnaša od 2005. godine

Goran Đanić, načelnik Općine Podgorač

Podgorač među 10 najboljih
Općina Podgorač je u vrhu Hrvatske po 
povlačenju europskih bespovratnih sred-
stava!
Naime, u razdoblju 2021.–2024. Općina 
Podgorač povukla je točno 604.695 eura 
iz fondova Europske unije. Prema poda-
cima Ministarstva regionalnog razvoja, 
naš Podgorač je sada među TOP 10 op-
ćina u RH s najvećim postotnim rastom 
EU ulaganja!
Za općinu s 2.455 stanovnika (popis 
2021.), to znači:
– novi projekti
– bolja infrastruktura
– novi sadržaji za djecu, mlade i starije
– veća kvaliteta života za sve!

Općina Podgorač projektirala je novi vatrogasni 
dom za potrebe Dobrovoljnog vatrogasnog dru-
štva Budimci koji će se nalaziti na adresi Bana 
Josipa Jelačića 217. Zajednički s Javnom usta-
novom Županijskom razvojnom agencijom Osječ-
ko-baranjske županije, projekt Vatrogasnog doma 
Budimci je nominiran na Ministarstvo regionalnog 
razvoja i fondova Europske Unije na poziv »Ja-
čanje kapaciteta za protupožarnu zaštitu na brd-
sko-planinskim i potpomognutim područjima«. Fi-
nancijska vrijednog budućeg vatrogasnog doma 

DVD-a Budimci iznosi milijun eura. Lokaciju vatro-
gasnog doma obišli su Općinski načelnik Goran 
Đanić, vijećnica Natalija Lukačić, predsjednik 
Dobrovoljnog vatrogasnog društva Budimci Ma-
rio Gajčević, te načelnica Stožera civilne zaštite 
Općine Podgorač i zamjenica načelnika Ljiljana 
Grbić. 

Tom prilikom načelnik Đanić je izjavio da i dalje 
nastavljamo ulaganje u vatrogastvo ovakvim veli-
kim investicijama kroz EU natječaje.
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Đanić: Izađite na izbore!
Pozivam sve mještane općine Podgorač koji imaju 
biračko pravo da u nedjelju, 18. svibnja, izađu na 
svoja biračka mjesta i ostvare svoje građansko i 
demokratsko pravo.

Svaki glas je bitan i zato izađite na izbore. Glasajte 
za one u koje imate povjerenja da našoj općini i 
županiji mogu donijeti brži razvoj i napredak.

Biračka mjesta u naseljima općine Podgorač

Biračko 
mjesto

Naziv  
naselja Lokacija biračkog mjesta

1 Podgorač OŠ Hinka Juhna
2 Podgorač Vatrogasni dom
3 Ostrošinci Društveni dom
4 Razbojište Vatrogasni dom
5 Stipanovci Vatrogasni dom
6 Kršinci Stara škola
7 Kelešinka Vatrogasni dom
8 Bijela Loza Društveni dom
9 Budimci OŠ Hinka Juhna, PŠ Budimci 

10 Poganovci OŠ Hinka Juhna, PŠ Poganovci

Gdje su naša biračka mjesta?
Na području općine Podgorač se nalazi devet na-
selja: Podgorač, Ostrošinci, Razbojište, Stipanov-
ci, Kršinci, Kelešinka, Bijela Loza, Budimci i Po-
ganovci.

Svako od tih naselja, osim Podgorača, ima po jed-
no biračko mjesto. Gdje se ta biračka mjesta nala-
ze u svakom naselju, te koji im je redni broj, može 
se vidjeti u tablici.

Podgorač jedini od naših naselja ima dva biračka 
mjesta. 

Jedno biračko mjesto će se nalaziti u prostorima 
Osnovne škole Hinka Juhna. To biračko mjesto se 
naziva »Biračko mjesto broj 1« i na njemu će moći 
glasati stanovnici sljedećih podgoračkih ulica: kra-
lja Tomislava, Matije Gupca i Josipa Kozarca.

Drugo biračko mjesto u Podgoraču se nalazi u pro-
storima zgrade Vatrogasnog doma u Podgoraču. 
To biračko mjesto se naziva »Biračko mjesto broj 
2«, a na njemu će moći glasati stanovnici sljedećih 
podgoračkih ulica: Hinka Juhna, Klenik, Petra Pre-
radovića, Josipa Jurja Strossmayera, te stanovnici 
na Trgu Pavla Pejačevića.

Sva biračka mjesta su otvorena u nedjelju, 18. 
svibnja 2025. godine od 7 do 19 sati.

investitora, ulaganja i zapošljavanja. U 
izgradnju poduzetničke zone je uloženo 
više od 15 milijuna kuna, odnosno dva 
milijuna eura u osnovnu infrastrukturu 
– izgradnju vodovoda, kanalizacije, pli-
nofikacije, izgradnje trafostanice, javne 
rasvjete... Kroz Projekt Slavonija smo 
nominirali izgradnju pristupne i potreb-
nih lokalnih cesta ukupne vrijednosti 
1,25 milijuna eura što će i započeti ove 
godine.
Briga o najmlađima i najstarijima
– Socijalni program obuhvaća sufina-
ciranje niza aktivnosti od vrtićke, preko 
osnovnoškolske do srednjoškolske ra-
zine gdje Općina sufinancira troškove 
prijevoza, prehrane, dijela opreme za sve 
učenike osnovne škole. Deset naših stu-
denata svake godine dobiva općinske sti-
pendije. Svi naši umirovljenici dobivaju 
svake godine božićnicu i uskrsnicu koje 
od ove godine iznose po 50 eura.
Akumulacija Breznica
– Ovih dana su upravo započeli radovi 
na izgradnji akumulacije Breznica na 

tromeđi Podgorač-Kršinci-Stipanovci, 
gdje ćemo u budućnosti uz akumulacij-
sko jezero ponuditi i turističke sadržaje. 
Naglašavam kako je to do sada najveća 
kapitalna investicija na području Opći-
ne Podgorač vrijedna 4,4 milijuna eura, 
odnosno 33 milijuna koje smo, slikovito 
rečeno – dovukli u Općinu Podgorač.

Nogostupi pa drvoredi
– U samom naselju Podgorač ovih je dana 
započela još jedna velika općinska inve-
sticija. Radi se o izgradnji ukupno 12,5 
kilometara nogostupa u svim ulicama, 
čime će bukvalno ispred svake kuće doći 
potpuno novi nogostup. Čitav niz prote-
klih godina Općina Podgorač je investira-
la u obnovu nogostupa u ulicama ostalih 
općinskih naselja. Tako sada imamo situ-
aciju da su upravo u Podgoraču uvjerljivo 
najgori nogostupi. Najprije se ulagalo u 
izgradnju temeljne infrastrukture kao što 
je bilo vodovod, kanalizacija i plinofika-
cija, a sada su na red došli i nogostupi, a 
nakon toga slijedi sadnja drvoreda. 

Rekonstrukcija nogostupa u Stipanovcima
Načelnik Goran Đanić i vijećnik Općinskog vijeća 
Željko Moguš obišli su radove na rekonstrukciji 
nogostupa u ulici Josipa Jurja Strossmayera u Sti-
panovcima. Načelnik Đanić izjavio je da se rado-
vi na rekonstrukciji nogostupa izvode uz državnu 
cestu D515, te se na ovaj način podiže sigurnost 
mještana naselja Stipanovci. Općinski vijećnik Želj-
ko Moguš izjavio je da je ovo jedan u nizu od in-
vesticija koje Općina Podgorač provodi u naselju 
Stipanovci, te je najavio da uskoro kreće izgradnja 
staza u groblju u Stipanovcima koja će se financira-
ti Europskim financijskim sredstvima u suradnji sa 
Lokalnom akcijskom grupom LAG Karašica.

Veliki projekti koji slijede
Stara škola – općinski muzej
– Među značajnim projektima koje op-
ćinska vlast planira provesti u narednom 
razdoblju svakako spada temeljita obno-
va zgrade stare školske zgrade između 
crkve i sadašnje škole i pretvaranje te 
zgrade u muzej podgoračkog kraja. Taj 
muzej može sadržavati i spomen sobu 
Hinka Juhna, kao i niz drugih sadržaja 
za aktvnosti s područja kulture i kultur-
nog stvaralaštva.

Dom za umirovljenike
– S obzirom na realnu situaciju u struktu-
ri stanovništva gdje sve veći broj čine lju-
di treće životne dobi, ozbiljno pristupamo 
ostvarivanju projekta izgradnje općin-
skog doma za umirovljenike kapaciteta 
između 100 do 150 kreveta. To bi trebao 
biti dom koji bi nudio stalni smještaj sta-
rijim ljudima, ali i sadržaje za tzv. vanjske 
korisnike koji ne bi imali smještaj, nego 
bi na dnevnoj razini koristili određene 
usluge. To bi bilo nešto na tragu razvije-
nijeg programa Zaželi. Ostvarenjem ta-
kvog projekta, otvorila bi se i mogućnost 
zapošljavanja nekoliko desetina novih 

radnih mjesta koji su nužni za potpuno 
funkcioniranje doma za umirovljenike.

Nova škola za jednosmjensku 
nastavu
– Kao potpredsjednik Županijske skupšti-
ne Osječko-baranjske županije, godina-
ma sam intenzivno lobirao u cilju proši-
renja zgrade Osnovne škole Hinka Juhna 
kako bi ostvarili da se svim našim učeni-
cima omogući pohađanje jednosmjenke 
nastave. Temeljni uvjet za to je kvalitetno 
proširenje školske zgrade. U nadležnom 
Ministarstvu prosvjete taj je projekt odo-
bren, a sada se očekuje da škola dobi-
je potvrdu glavnog projekta. Izgradit će 
se novi školski aneks veličine cca 600 
kvadrata i rekonstruirati sadašnji školski 
objekt. Pored novih učionica, podgoračka 
škola će tim projektom dobiti novu proši-
renu školsku kuhinju, novu pravu trpeza-
riju, školsku knjižnicu, specijalizirani škol-
ski kemijski laboratorij... Jednom rječju, 
bit će to nova suvremno opremljena i pro-
širena škola u kojoj će se odvijati jedno-
smjenska nastava. Veliki doprinos svemu 
tome dala je i saborska zastupnica Nata-
ša Tramišak, kao i saborski zastupnika 
Goran Ivanović Lac, ali i potpredsjednik 
Vlade i ministar Ivan Anušić.
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Prijevoz dostupan svima
Projekt pod nazivom 
»Prijevoz dostupan 
svima« provodi sa 
na području Općine 
Podgorač u suradnji 
Lokalne Akcijekse 
Grupe LAG Karašica 
i Općine Podgorač. 
Projekt je sufinanciran 
sredstvima Ministar-
stva rada, mirovinskoga sustava, obitelji i socijalne politike.

– Korisnici su osobe starije od 65 godina, a usluga koju 
mogu koristiti kroz ovaj program je besplatan prijevoz kom-
bi vozilom u svrhu zadovoljavanja potreba korisnika – obja-
snio je općinski načelnik Goran Đanić, dodajući kako je 
ovaj novi socijalni projekt od izuzetne važnosti za starije 
mještane od 65 godina, kojima je organizirani prijevoz do li-
ječnika, na terapije ili po lijekove često nužan i nezamjenjiv.

Projekt je namijenjen svim korisnicima s područja Općine, 
a obuhvaća mještane sljedećih naselja: Podgorač, Budim-
ci, Stipanovci, Poganovci, Razbojište, Ostrošinci, Kršinci, 
Bijela Loza i Kelešinka.

Počela izgradnja 12,5 
kilometara nogostupa u 
podgoračkim ulicama
Nakon višegodišnjih projekata rekonstrukcije nogo-
stupa u svim općinskim naseljima, poput ovoga što 
upravo traje u Stipanovcima, na red je došla i izgrad-
nja nogostupa u Podgoraču.
– Radi se o izuzetno zahtjevnom poslu, jer treba iz-
graditi čak 12,5 kilometra kroz sve podgoračke ulice.  
To više, jer ukupna vrijednost dostiže čak 2,4 milijuna 
eura.

Svečani početak ovih radova obilježen je krajem trav-
nja u ulici Hinka Juhna.

ŠTO JE DONIJELA ODLIČNA SURADNJA  
ŠKOLE I OPĆINE

Općina će 
nagraditi 
svakoga tko 
završi školsku 
godinu! 
Ono što predstavlja osobitu novost je najava 
kako će svako dijete, svaki učenik od prvog ra-
zreda osnovne škole, pa sve do kraja svog sred-
njoškolskog obrazovanja, od Općine Podgorač 
dobivati po sto eura za svaku školsku godinu koji 
redovito završi
Povijesno gledano, kao ključne 
godine razvoja osnovnoga škol-
stva u Podgoraču smatraju se 
1823. godina kada je zabilježe-
no prvo organizirano školovanje 
mladih ljudi na području Podgo-
rača, a druga je 1986. godina kada 
je izgrađena sadašnja školska 
zgrada.

Posljednjih desetak godina sva-
kako će ući u anale značajnog 
razvoja školstva u Podgoraču, za-
hvaljujući dobroj suradnji škole 
i Osječko-baranjske županije, a 
osobito zahvaljujući odličnoj su-
radnji škole i Općine Podgorač.

Što se sve važno za školu doga-
đalo proteklih 15, 20 godina, pi-
tali smo Zdenku Vukomanović, 
ravnateljicu Osnovne škole Hinka 
Juhna:

Nova školska dvorana
– Suradnja Općine i škole, te 
mene kao školske ravnateljice 
i općinskog načelnika Gorana 
Đanića, više je nego odlična. Ne 
samo zato što smo nekako istovre-
meno izabrani svako za svoju du-
žnost, nego puno više zbog toga 
što u nekoliko proteklih mandata 
uspješno osvarili čitav niz uspješ-
nih projekata. Počev od izgradnje 
nastavno-sportske dvorane, finan-

ciranja đačke kuhinje, nagrađiva-
nja odličnih učenika, prijevoza na 
različita natjecanja, kupnja opre-
me i potrepština za natjecanja, 
opremanje svih učenika radnim 
bilježnicama i svom pripadaju-
ćom opremom u godišnjoj vrijed-
nosti većoj od 20 tisuća eura.

Digitalne ploče
– Nadalje, Općina sufinancira niz 
aktivnosti učenika. Počev od od-
lazaka učenika na edukaciju u Au-
striju, preko odlazaka učenika na 
ekskurziju i tu u iznosima većim 
od 50 posto od ukupne cijene. To 
je vrlo konkretna pomoć Općine 
djeci, a osobito roditeljima škol-
ske djece.

Općina Podgorač je u velikoj mje-
ri pomogla i financirala oprema-
nje digitalnim pločama svih učio-
nica u matičnoj školi, ali i u svim 
učionicama područnih škola. Pre-
ko odgovarajućih projekata škola 
je uspjela nabaviti dio potrebnih 
digitalnih ploča, ali kako to nije 
bilo niti približno dovoljno da za-
dovolji sve školske potrebe i kako 
se ne bi pravila razlika u kvaliteti 
obrazovanja, Općina Podgorač 
je omogućila nabavku digitalnih 
ploča apsolutno u svim učionič-
kim radnim prostorima, a sve s 
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Motivacija za završetak školovanja
– Ono što predstavlja osobitu novost je najava kako će svako dijete, 
svaki učenik od prvog razreda osnovne škole, pa sve do kraja 
svog srednjoškolskog obrazovanja, od Općine Podgorač dobivati 
po sto eura za svaku školsku godinu koji redovito završi. To pra-
vilo će vrijediti za sve učenike osnovne škole, ali i za svakog sred-
njoškolca koji je prema prebivalištu iz bilo kojeg naselja s područja 
podgoračke općine bez obzira pohađa li srednju školu u Našicama, 
Đakovu, Osijeku ili negdje drugdje u Hrvatskoj. Pri tome će osnov-
noškolci koji školovanje u Podgoraču završe s odličnim uspjehom 
biti dodatno financijski nagrađeni.

To je motivirajuća mjera poticaja koju će za sve svoje učenike jedino 
u čitavoj Republici Hrvatskoj provoditi upravo Općina Podgorač s 
ciljem da svaki učenik završi redovito školovanje.

Potvrđeno uređenje 
i opremanje dječjeg 
igrališta u Podgoraču
Početkom svibnja u Vukovaru je održano svečano potpisiva-
nje ugovora o dodjeli bespovratnih sredstava u sklopu javnog 
poziva Ministarstva demografije i useljeništva. Ugovor su pot-
pisali Ministar demografije i useljeništva – Ivan Šipić i općinski 
načelnik – Goran Đanić. Potpisanim ugovorom obuhvaćena 
je provedba Projekta rekonstrukcije, uređenja i opremanje 
dječjeg igrališta u Općini, centru naselja Podgorač, putem jav-
nog poziva »Dostupnost kvalitetnih i priuštivih sadržaja za dje-
cu u lokalnim zajednicama kroz opremanje i uređenje igrališta 
za djecu«. Općina Podgorač realizirala je projekt u suradnji sa 
Našičkom razvojnom agencijom NARA d.o.o.

Lovačka društva zadovoljna 
suradnjom s Općinom Podgorač
Nedavno je u radnom posjetu Općini Podgorač, boravio Ilija 
Pranjić, pročelnik za poljoprivredu Osječko-baranjske župa-
nije. Održao je radni sastanak s općinskim načelnikom Go-
ranom Đanićem, njegovom zamjenicom Ljiljanom Grbić i 
predsjednicom Općinskog vijeća Ljiljanom Zidar. 
Nakon radnog sastanka uputili su se u obilazak lovačkih 
udruga i lovačkih domova: LD »Vepar« Podgorač, LD Mar-
kovac Našički – Kelešinka »Srndač« koji je u izgradnji i LD 
»Fazan« Budimci. 
Tom prigodom su predstavnici lovačkih društava, koja djeluju 
na području podgoračke općine iskazali zadovoljstvo surad-
njom s Općinom Pogorač i općinskim načelnikom Goranom 
Đanićem.

ciljem kako ne bi stvarale razlike 
u mogućnostima jedanko kvalitet-
nog obrazovanja za sve učenike. 
To je ogroman iskorak i time je 
Općina Podgorač jedna od rijetkih 
općina u čitavoj Hrvatskoj koja je 
na taj način pomogla i ostvarila 
jednakost učenika u kvaliteti su-
vremenog obrazovanja za učenike 
kako u matičnoj, tako i u svim po-
dručnim školama na području Op-
ćine Podgorač.

Sitne, nedvidljive pomoći
To su one veće financijske pomo-
ći koje Općina Podgorač pruža 
našoj školi. No, još je više onih 
sitnih, naoko nevidljivih pomoći 
koje našim učenicima pruža Opći-
na Podgorač i u čemu smo imalo 
veliko razumijevanje općinskog 
načelnika Gorana Đanića. Radi se 
o kupovini brojne opreme kao što 
su kape, majice, ruksaci i slično s 
obilježjima Podgorača i županije 
koje učenicima trebaju na župa-
nijskim i sličnim natjecanjima. 
To je osobito važno kada se radi o 
ekipnim natjecanjima u kojima je 

potrebno mnoštvo takve opreme. 
Pored toga, Općina Podgorač je 
zahvaljujući DVD-u Podgorač ne-
brojeno puta omogućila prijevoz 
naših učenika na natjecanja diljem 
Osječko-baranjske županije, ali i 
na kazališna događnja.

Sve to pokazuje značajnu pove-
zanost Općine Podgorač i čitave 
zajednice, a sve na dobrobit djece 
i roditelja. Važno je istaknuti kako 
to sve nisu samo jednokratne pot-
pore Općine, nego se one provode 
stalno čim se uvedu.

Zdenka Vukomanović, školska ravnateljica i Goran Đanić, općinski načelnik

Škola plivanja i 
škola skijanja
– Za slijedeće razdoblje je op-
ćinski načelnik Goran Đanić, 
najavio kako će Općina Podgo-
rač sufinancirati programe škole 
plivanja i skijanja. Nadalje, sve 
buduće školske izlete, u slije-
dećem proračunskom razdoblju 
Općina će financirati u iznosu 
od barem 50 posto. 

Načelnk Đanić i ministar Šipić

Vrijednost Projekta iznosi točno 59.110 eura, a iznos Europ-
skih bespovratnih sredstava kroz Ministarstvo demografije 
i useljeništva iznosi 50 000 eura. Načelnik Đanić izjavio je 
kako je zadovoljan nastavkom i realizacijom Europskih Pro-
jekata koji se realiziraju na području Općine Podgorač.

Pročelnik Pranjić i načelnik Đanić s predsjednikom i 
zamjenikom predsjednika LD Vepar Josipom Vračarićem i 
Darijem Đanićem
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PO 15. PUT JE ODRŽANA POPULARNA GASTROMANIFESTACIJA – USKRSNI STOL U PODGORAČU

15 godina uspjeha 
Izražavam zahvalnost svima koji su utkani u uspjeh ove manifestacije – svim gostujućim društvima, 
kao i članicama našeg HKD-a Podgoračani kao neposrednim organizatorima. Veliko hvala Općini 
Podgorač, a posebno zahvaljujem našem općinskom načelniku Goranu Đaniću i svim općinskim 
vijećnicima što prepoznaju značaj ovakve manifestacije – istaknula je Zdenka Vukomanović

Uskrsni 
zec za naše 
najmlađe
I dok su se oni stariji na Mladi Uskrs odušev-
ljavali Uskrsnim stolom, najmlađe stanovnike 
s područja općine Podgorač, dan uoči Uskrsa 
obradovao je Uskrsni zec. Zeko dijelio darove 
djeci predvrtićke i vrtićke dobi, te djeci nižih 
razreda osnovne škole. Prigodni blagdanski 

Članovi HKD Podgoračani uz svoj uskrsni sto Načelnik Đanić prigodom otvaranja manifestacije

Već 15. put u Podgoraču je na 
tzv. Mladi Uskrs, održana ga-
stro manifestacija »Uskrsni 
stol u Podgoraču«. Ove godine 
je to bilo 27. travnja u prosto-
rima podgoračkog Vatrogasnog 
centra. Naravno, u organizaciji 
HKD-a »Podgoračani«, te pod 
pokroviteljstvom Općine Pod-
gorač i općinskog načelnika.

Zahvala zaslužnima
Sve okupljene pozdravila je 
predsjednica HKD-a »Podgo-
račani« Zdenka Vukomanović 
koja je rekla kako se gostuju-
ći KUD-ovi rado odazivaju na 
ovu manifestaciju. 

– Pravo je zadovoljstvo or-
ganizirati manifestaciju kada 
svako pozvano društvo od-
mah potvrdi svoje sudjelova-
nje na našem Uskrsnom stolu. 

A, upravo je tako bilo i ove 
godine. K tome, kada vidimo 
ovoliku raskoš nošnji, običaja, 
jela, stolnjaka, nasmijanih lica, 
mnoštvo male dječice – mislim 
da nitko od nas ne može ostati 
ravnodušan. Stoga izražavam 

zahvalnost svima koji su utka-
ni u uspjeh ove manifestacije 
– svim gostujućim društvima, 
kao i članicama našeg HKD-a 
Podgoračani kao neposrednim 
organizatorima. Veliko hvala 
Općini Podgorač, a posebno 

zahvaljujem našem općinskom 
načelniku Goranu Đaniću i 
svim općinskim vijećnicima 
što prepoznaju značaj ovakve 
manifestacije – istaknula je 
Zdenka Vukomanović.

Začetnici gastro 
manifestacija
Manifestaciju je otvorio općin-
ski načelnik Goran Đanić koji 
je HKD-u »Podgoračani« česti-
tao na organizaciji i rekao kako 

Sudionici
Uz domaćine – »HKD Pod-
goračani«, ove godine su 
sudjelovali KUD Tamburica, 
Velimirovac; MKD Braća 
Miladinovci, Osijek; ZKZ Za-
gorec, Josipovac; KUD Cret, 
Cret Bizovački i HKD Izvor, 
Donja Motičina.

Raskoš uskrsnih stolova
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je »Uskrsni stol u Podgoraču« 
na svom početku bila jedna od 
prvih gastro manifestacija na 
ovom području.

– Zato često ističem kako sam 
ponosan što je ova naša ma-
nifestacija potaknule mnoge 
u drugim sredinama Osječ-
ko-baranjske županije, ali i 
drugih dijelova Slavonije, da i 
sami organiziraju slične gastro 
manifestacije. Drago mi je što 
smo bili začetnici tako nečega. 
Naravno, zahvaljujem HKD-
u Podgoračani i predsjedni-
ci Zdenki Vukomanović na 
ustrajnosti i trudu koji ulažu da 
se ova manifestacija održava 

svake godine – naglasio je op-
ćinski načelnik Goran Đanić.

Svećenik Željko Benković 
blagoslovio je uskrsne stolove 
šest društava koja su predstavi-
la svoja tradicijska jela, bogate 
stolove, dekoracije, tradicio-
nalna uskrsna jela i slastice, 
pisanice, stare predmete i ko-
šare s hranom koje su se nosile 
na posvetu u crkvu te neke od 
uskrsnih običaja njihovog kra-
ja. Naravno, u nastavku su svi 
nazočni imali priliku kušati sve 
izložene delicije, a za dobru 
atmosferu bio je zadužen Tam-
buraški sastav Kontra.

Uvijek se traži stolica više

program je održan u parku ispred zgrade Općine 
Podgorač.

Naime, na inicijativu općinskog načelnika Gorana 
Đanića i Općinskog vijeća, ovaj – djeci osobito drag 
događaj – prvi put je na ovaj način organizaran 2021. 
godine u vrijeme kada smo se svi morali pridržavati 
epidemioloških mjera i podjelu prigodnih uskrsnih da-
rova za djecu organizirati na otvorenom. Pokazalo se 
to kao pun pogodak! 

Tim je povodom središte Podgorača i ovoga travnja 
posjetio uskrsni zec, koji je oduševio brojne mališane 
i njihove roditelje koji su se rado fotografirali pored 
prigodno uređenog gnijezda prepunog darova. 

Započela 
izgradnja 
igrališta u 
Razbojištu
Na prostoru iza zgrade Područne škole u Razbojištu započela 
je izgradnja malonogometnog igrališta. Igralište će imati go-
love i biti će ograđeno.

Ovaj vrijedan sportski objekt bit će namjenjen prvenstveno 
sportskim i sličnim aktivnostima učenika škole u Razbojištu, 
ali će biti dostupan i svim mladim ljudima zainteresiranima 
za sportske aktivnosti. Naravno, u vrijeme kada to ne ometa 
odvijanje redovite nastave.

Vrijednost izgradnje ovoga igrališta iznosi 65 tisuća eura, a 
financira se isključivo proračunskim sredstvima Općine Pod-
gorač.

Kako je najavio općinski načelnik Goran Đanić, izgradnja 
istovjetnih sportskih igrališta planirana je u područnim ško-
lama u Poganovcima i Budimcima, ali i na odgovarajućim 
prostorima u Kršincima i Bijeloj Lozi.

– Želja nam je da svoj djeci i mladim ljudima omogućimo 
zadovoljavajuće uvjete za bavljenje sportskim aktivnostima 
u svim naseljima na području podgoračke općine – istaknuo 
je načelnik Đanić.
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Županijska pomoć 
vatrogascima
Krajem travnja u prostorijama Osječko-baranjske županije 
bilo je upriličeno potpisivanje ugovora za sufinanciranje pro-
stornih uvjeta djelovanja dobrovoljnih vatrogasnih društava, 
kao rezultata županijskog natječaja. 

Tom je prigodom općinski načelnik, Goran Đanić potpisao 
ugovore je za opremanje tri vatrogasna doma i to Dobrovolj-
nih vatrogasnih društava iz Podgorača, Kršinaca i Stipanova-
ca.

Također su potpisani ugovori o potporama za sufinanciranje 
nabave osobne i skupne zaštitne opreme za potrebe društava 
s područja Općine Podgorač: DVD Podgorač, DVD Kršinci, 
DVD Stipanovci, DVD Vuka Razbojište, DVD Kelešinka i 
DVD Budimci. 

Također, Dobrovoljno vatrogasno društvo Kelešinka potpisalo 
je ugovor o sufinanciranju i poboljšanju prostornih uvjeta dje-
lovanja u vatrogasnim domovima i vatrogasnim spremištima 
u njihovom vlasništvu.

Stožer civilne zaštite
Na sjednici Stožera civilne zaštite Općine Podgorač, koju je vo-
dila načelnica Stožera civilne zaštite, Ljiljana Grbić, usvojeni su 
planovi aktivnosti Stožera za ovu godinu. Članovi su informira-
ni i o Planu motrenja, čuvanja, i ophodnji otvorenog prostora i 
građevina za razdoblje visokog i vrlo visokog indeksa opasnosti s 
naglaskom na predžetveno i žetveno razbolje za 2025. godinu. Sve 
prisutne pozdravio je i općinski načelnik, Goran Đanić te poželio 
da bude što manje intervencije civilne zaštite na području Općine 
Podgorač.

Proračunskim sredstvima kroz 
tzv. kapitalne donacije Općina 
Podgorač je omogućila naba-
vu vrlo kvalitetnih kosilica za 
travu marke Stihl, vrijednih 
blizu tri tisuće eura. Tim povo-
dom, općinski načelnik Goran 
Đanić posjetio je svih pet op-
ćinskih nogometnih klubova.

Tako su na igralištu NK Mla-
dosti iz Stipanovaca, načelnik 
Đanić i općinski vijećnik Miro-
slav Štefančić, kosilicu pre-
dali Ivanu Prišću, predsjed-
nik kluba, koji je tom prigodom 
zahvalio načelniku Đaniću i 
Općinskom vijeću na realiza-
ciji još jedne u nizu donacija i 
ulaganja u prostorije NK Mla-
dost iz Stipanovaca.

Na igralištu nogometnog kluba 
Dinamo iz Budimaca, načelnik 
Đanić i vijećnik Štefančić uru-
čili su kosilicu predsjedniku 
NK Dinamo, Mariju Gajčevi-
ću, koji je izrazio zadovoljstvo 
nizom kapitalnih donacija koje 
općina dosljedno provodi, a 
koje obuhvaćaju obnovu no-
gometnih svlačionica, uređe-
nje prostorija, krovišta, fasada 
i ostalih objekata. Ovakva ula-
ganja dodatno unapređuju uv-
jete za rad i trening, te potiču 
daljnji razvoj sporta.

Općina Podgorač je kroz ka-
pitalnu donaciju omogućila 
nabavu kosilice za travu i 
za NK Sloga iz Podgorača. 
Na tamošnjem nogometnom 
igralištu, donaciju su primili 
Petar Đanić, sportski direk-
tor i Kruno Martinović, član 
uprave, koji su tom prigodom 
zahvalili općinskom načelniku 
i Općinskom vijeću na realiza-
ciji još jedne u nizu donacija i 
ulaganja u prostorije NK Sloga 
Podgorač. 

Načelnik Đanić, kosilicu je 
uručio i Anđelku Stanivuko-
viću, predsjedniku NK Poga-
novci, koji je istaknuo da je 
zadovoljan nizom kapitalnih 
donacija koje općina dosljed-
no provodi, a ovakva ulaganja 
dodatno unapređuju uvjete za 
rad i trening, te potiču daljnji 
razvoj sporta.

Na kraju, kosilicu je na nogo-
metnom igralištu NK Vuka u 
Razbojištu, načelnik Goran 
Đanić uručio predsjedniku NK 

Vuka, Ivici Buljanu, koji se 
zahvalio općinskom načelniku 
Goranu Đaniću na realizaciji 
još jedne u nizu kapitalnih do-
nacija i ulaganja u NK Vuka. 

– Ovakva ulaganja kapitalnih 
donacija u svih pet nogomet-
nih klubova na području opći-
ne Podgorač dodatno unapre-
đuju uvjete za rad i trening te 
potiču razvoj sporta. K tome, 
time jasno dajemo do znanja 
kako nam je važan razvoj svih 
dijelova naše općine, pa tako i 
svih djelatnosti poput sportske 
djelatnosti, istaknuo je načel-
nik Đanić.

DONACIJE OPĆINE PODGORAČ SVIM 
NOGOMETNIM KLUBOVIMA

Vrijedne kosilice  
za bolje travnjake
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U povodu blagdana svetog 
Florijana, zaštitnika vatro-
gasaca, u župnoj crkvi u 
Podgoraču je služena sveta 
misa na kojoj su sudjelovali 
članovi vatrogasnih društa-
va iz sastava Vatrogasne za-
jednice Općine Podgorač. 
Nakon misnog slavlja, va-
trogasci su se uputili prema 
podgoračkom Vatrogasnom 
centru, gdje su ispred kipa 
svetog Florijana položili 
vijenac u znak zahvalnosti 
i poštovanja prema svom 
zaštitniku. 

U nastavku programa, Va-
trogasna zajednica Općine 
Podgorač organizirala je 
svečani domjenak za sve 
prisutne vatrogasce. Tom 
prilikom nazočnima su se 
obratili predsjednik VZO 
Podgorač Petar Đanić i 
načelnik Općine Podgorač 
Goran Đanić. Načelnik je 
čestitao Dan vatrogasaca 
i zahvalio im na njihovoj 
predanosti, poželjevši pri-
tom što manje intervencija 
u budućnosti.

Novosti iz 
DVD Vuka 
Razbojište
Općinski načelnik Goran Đanić, 
predsjednik DVD Vuka Razboji-
šte Dragan Mitrić i zapovjedni-
ca Adrijana Heiberger, obišli su 
radove na rekonstrukciji vatro-
gasnog spremišta DVD-a Vuka 
koji su financirani kapitalnom 
donacijom Općine Podgorač. 
Načelnik Đanić je izrazio zado-
voljstvo izvedenim radovima, te 
izjavio kako je ovo nastavak ula-
ganja u vatrogasne objekte na 
području Općine Podgorač.

ODRŽANA IZVJEŠTAJNA SKUPŠTINA 
VATROGASNE ZAJEDNICE OPĆINE PODGORAČ

Zajednica 
okuplja šest 
društava s blizu 
300 vatrogasaca
Krajem travnja, Vatrogasna zajednica Općine Podgorač održala 
je izvještajnu skupštinu u mjesnom domu u Budimcima. Izvješće 
o radu podnio je Predsjednik VZOP Petar Đanić, te izvjestio da 
je u zajednici šest dobrovoljnih vatrogasnih društava. Vatrogasnu 
zajednicu su osnovali DVD Podgorač, DVD Kršinci i DVD Vuka 
Razbojište, tijekom prošle godine su se pridružili DVD Stipanovci 
i DVD Kelešinka, kao i novoosnovano DVD Budimci. 

Zajednicu danas čini gotovo 300 dobrovoljna vatrogasca. A na ras-
polaganju su im četiri kombi vozila i četiri vatrogasne cisterne za 
gašenje požara. Tokom prošle, 2024. godine na području zajednice 
bilo je 14 intervencija. 

Skupštinu je u ime Vatrogasne zajednice Osječko-baranjske župa-
nije pozdravio izaslanik Željko Penić, izaslanik Vatrogasne zajed-
nice Županije. 

Pozdravljajući nazočne, općinski načelnik Goran Đanić, čestitao 
je svima vatrogascima koji su sudjelovali na vatrogasnim inter-
vencijama, te posebno pohvalio dvojicu vatrogasca DVD-a Pod-

gorač – Josipa Mojzeša i Dejana Kučića, koji su nastradali to-
kom vatrogasne intervencije.

Načelnik Đanić je tom prilikom izjavio značaj i opravdanost osni-
vanja Vatrogasne zajednice Općine Podgorač. 

Skupštinu su također pozdravile ravnateljica OŠ Hinka Juhna 
Zdenka Vukomanović, te načelnica Stožera civilne zaštite Opći-
ne Podgorač Ljiljana Grbić.

Izvještajna skupština VZOP održana u Budimcima 

Misno slavlje u podgoračkoj crkvi

Zahvalnost zaštitniku vatrogasaca

Obilježen sveti Florijan
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Rekonstrukcija 
mrtvačnice u Razbojištu
Općinski načelnik Goran Đanić i vijećnik Op-
ćinskog vijeća Mario Kučinac obišli su radove 
na rekonstrukciji krovišta mrtvačnice u Razboji-
štu. Radovi se financiraju proračunskim sredstvi-
ma Općine Podgorač, a načelnik Đanić je izjavio 
kako je i to nastavak ulaganja u komunalnu infra-
strukturu u sva općinska naselja.

KRŠĆANSKA ADVENTISTIČKA CRKVA U STIPANOVCIMA

Posebno radosna prva travanjska subota

OPĆINA PODGORAČ 
POMAŽE OBNOVI 
VJERSKIH OBJEKATA
Obnova kapelice u 
Stipanovcima
Završena je prva faza radova na ka-
pelici u Stipanovcima koja je obuhva-
ćala sanaciju vlage obijanjem žbuke 
u dijelu unutrašnjosti kapelice, te di-
jelom na vanjskim zidovima. Radovi 
su financirani kapitalnom donacijom 
Općine Podgorač. Druga faza radova 
obavit će se kada se prikupe novčana 
sredstva za što je već izvršena prijava 
na odgovarajući natječaj Osječko-ba-
ranjske županije.

Radove na rekonstrukciji, početkom 
svibnja su obišli župnik Župe Sv. Niko-
le Biskupa, Željko Benković, općin-
ski načelnik Goran Đanić i općinski 
vijećnik Željko Moguš. 

Tom prigodom je načelnik Đanić izja-
vio kako Općina ima odličnu surad-
nju s vjerskim zajednicama, te svake 
godine investira određena financijska 
sredstva kapitalnim donacijama u cr-
kve i pastoralne objekte vjerskih za-
jednica.

Župnik Benković je iskoristio priliku i 
zahvalio Općini Podgorač na financi-
ranju radova prve faze obnove kapeli-
ce u Stipanovcima.

Obnova kapelice u Razbojištu
Nadalje, Općina Podgorač kapitalnom 
donacijom pomaže i obnovu dotraja-
log krovišta tornja kapelice u Razbo-
jištu. Radovi u Razbojištu upravo su 
započeli ovih dana i očekuje se njihov 
brzi završetak.

Pomoći u Budimcima i 
Stipanovcima
Sredstva kapitalne donacije Općine 
Podgorač osigurana su i za dva vjer-
ska objekta u Budimcima. Tako će se 
u tamošnjoj župnoj crkvi Presvetog 
Trojstva tim sredstvima pomoći obno-
va crkvenog oltara. 

Istovremeno, takva je općinska po-
moć izdvojena i za pomoć obnovi 
unutrašnjih prostora u budimačkom 
pravoslavnom parohijskom domu. 

Također, sredstvima kapitalne dona-
cije Općine Podgorač, pomoći će se 
uređenju dijela unutrašnjosti Kršćan-
ske Adventističke crkve, odnosno 
Mjesne crkve u Stipanovcima.

Nikad mira za članice HKD-a Podgoračani! 
Naime, i u danima uoči Uskrsa, članice dru-
štva su »odradile« dva gostovanja.

Tako je u Župi Sv. Ilije Proroka u Bosanskom 
Brodu povodom blagdana Uskrsa organiziran 
koncert pod nazivom »Jačajmo svoju vjeru 
pjesmom u godini vjere«. Organizator kon-
certa je bio KUD Brodski biseri, a na koncertu 
su nastupile i članice HKD-a Podgoračani s 
prigodnim pjevačkim programom. Nakon na-
stupa organizirano je zajedničko druženje u 
crkvenoj dvorani.

Sadržajno drugačiji, ali prilično zahtjevan na-
stup, uslijedio je u Josipovcu. U tamošnjem 
Hrvatskom domu održana je manifestacija 
»Kaj su jeli naši stari« u organizaciji Zavičaj-
nog kluba Zagoraca »Zagorec« iz Josipovca. 
Tim su povodom članice HKD-a Podgoračani 

izložile prigodni korizmeni stol s jelima kakva 
se pripremaju u podgoračkom kraju, te su 
izveli korizmene pjesme. Potporu članicama 
pružio je i općinski načelnik Goran Đanić koji 
je obišao manifestaciju i podržao HKD »Pod-
goračani« u izvedbi korizmenih pjesama i 
predstavljanju korizmenog stola.

Puna adventistička crkva u Stipanovcima
Proslavljanje Boga kroz pjesme, molitve i 
duhovnu poruku

Prva travanjska subota u Kršćanskoj Adven-
tističkoj crkvi u Stipanovcima bila je posebno 
obilježena i radosna jer su njeni vjernici imali 
priliku ugostiti prijatelje iz Adventističke cr-
kve iz Bistre kod Zagreba. 
Svojevrstan razlog i povod da se posjete baš 
Stipanovci je taj što dio zagrebačkih adventi-
sta ima veze sa Slavonijom, ali i sa Stipanov-
cima. Pošto je veći broj ljudi odlučio doći, 
organiziran je prijevoz autobusom. Tom pri-
godom, osim vjernika iz Bistre, crkvu u Sti-
panovcima su posjetili i vjernici iz susjednih 
crkava kao što su Đurđenovac, Gradac Našič-
ki, skupina vjernika iz Vinkovaca i Cerne kao 
i pojedinci iz raznih dijelova Hrvatske, sveu-
kupno sedamdesetak vjernika što je popunilo 
crkvu. Cijeli dan je obilovao proslavljanjem 
Boga kroz pjesme, molitve i duhovnu poruku 
koju je iznio pastor Neven Relić koji je do 
prije sedam godina i sam bio pastor na ovom 
području. Osim njega, bilo je tu još pastora iz 
drugih crkava. 

Čast i zadovoljstvo nazočnima a posebno do-
maćinima svojom posjetom je upriličio i na-
čelnik općine Podgorač, Goran Đanić koji je 
pozdravio skup i zaželio toplu dobrodošlicu 
svima prisutnima. 
Starješina crkve u Stipanovcima Jonatan 
Kubena se zahvalio na dolasku, dugogodiš-
njim prijateljskim odnosima kao i kapitalnim 
donacijama Općine Podgorač koje svake go-
dine koriste za održavanje crkvenog objekta. 
Na odlasku, načelnik se još jednom zahvalio 
pri čemu mu je darovana knjiga s posvetom. 
Ostatak dana nakon bogoslužbenog dijela se 
nastavio u dvorištu crkve uz zajednički ru-
čak, pjevanje, upoznavanje i duhovnim raz-
govorima. Domaćini su poveli goste u razgle-
davanje dvorca Pejačević i parka u Našicama 
nakon čega su zahvalili na gostoprimstvu, 
ugodnoj atmosferi te se osnaženi Božjom ri-
ječi i novim prijateljstvima zaputili na dugi 
put kući.

Gostujući nastupi HKD Podgoračani

Zapažen nastup podgoračanki u Bosanskom 
Brodu
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ODRŽANO PRVO IZDANJE NOVE PODGORAČKE GASTROMANIFESTACIJE »UŽINA S TRPEZE«

Dal mu Bog zdravlja ko god 
da ih je našao, odlični šporeti!
Iako su neki izrazili sumnju kako će se žene snaći s kuhanjem i pečenjem na štednjaku na drva umje-
sto na »ringlama«, iskusne i vješte kuharice brzo su odagnale ikakvu sumnju. Jer, kako su rekle – 
smederavac je i dalje pravi kralj dobre kuhinje!

Hrvatsko kulturno društvo 
»Podgoračani« Podgorač u ne-
djelju, 4. svibnja, pod pokro-
viteljstvom Općine Podgorač i 
općinskog načelnika Gorana 
Đanića, organiziralo je prvo 
izdanje gastromanifestacije 
»Užina s trpeze«. 

Dobrodošlicu brojnim posjetite-
ljima poželjela je predsjednica 
društva Zdenka Vukomanović, 
izrazivši nadu kako će ovaj do-

gađaj postati tradicija i dio pre-
poznatljivosti Podgorača. 

Manifestaciju je službeno otvo-
rio načelnik Goran Đanić, nagla-
sivši važnost očuvanja običaja i 
nastavka tradicije pripremanja 
jela na starinskim »šporetima«.

Središnji trg Podgorača ispunili 
su mirisi tradicionalnih slanih i 
slatkih jela, koja su pripremi-
li sudionici manifestacije, a 

brojni mještani i gosti imali su 
priliku kušati delicije iz raznih 
krajeva. 

Događaj su podržali i saborska 
zastupnica i kandidatkinja za 
županicu Osječko – baranjske 
županije Nataša Tramišak, 
saborski zastupnik Goran Iva-
nović i zamjenik župana Josip 
Miletić.

(Nastavak na stranici 12.)

Julijana Gerkeš, KUD 
Nikola Šubić Zrinski, 
Petrijevci
– Prvi puta smo u Podgoraču i 
radujemo se sudjelovanju u ovoj 
novoj manifestaciji. Pripremili 
smo isključivo domaća, autohto-
na jela kao što su koljenicu s ki-
selim kupusom i purom, žličnjake 

sa sirom, u rerni radimo krumpire 
s kobasicama i slaninom i rižom, 
napekli smo langošica, kiflica, 
gužvare, pite, zapečene pala-
činke... svaka od nas je nešto 
radila. I što je najvažnije, sve te 
kulinarske vještine i recepte, pre-
nosimo na naše mlađe članice.

Đerđi Papež, Ženska 
udruga Izvor, Kneževi 
Vinogradi
– Za našu današnju trpezu pri-
premamo četiri vrste punjenih 

palačinki. Jedna vrsta će biti 
slatke, tzv. klizeće palačinke, a 
tri će biti slane: s mljevenim me-
som i pohovane, zatim palačin-
ke s slagane kao torta i palačin-
ke punjene saftom od svinjskog 
paprikaša i vrhnjem. Bit će tu i 
više vrsta svježih salata. Pala-
činke, a bit će ih stotinjak, kao 
i sve umake pripremamo ov-
dje. Malo nas je bilo strah kako 
ćemo se snaći na ovim šporeti-
ma, ali brzo smo se podsjetile.

Zdenka Klasić, Udruga 
Maska, Popovac
– I mi smo iz Baranje kao i su-
sjede iz Kneževih Vinograda, ali 
mi dolazimo s druge strane ba-
ranjskog brda. Kuhamo tradici-
onalni baranjski čobanac, peče-
mo langošice, mijesimo domaće 
rezance... Zovemo se Maska 

jer smo se osnovale kako bi 
obogatile baranjski fašnik. No, 
bilo nam je malo samo jednom 
godišnje nešto organizirati, pa 
smo se odlučili i za štruklijadu i 
rado smo se odazvali pozivu u 
Podgorač. Inače, ovi štednjaci 
na drva nam nisu problem jer 
mnoge od nas pogotovo ljeti ku-
hamo na takvim štednjacima.

Katica Jagić, Zavičajni 
kluba Zagoraca, 
Josipovac
– Često smo gosti na podgo-
račkim manifestacijama, a da-
nas priremamo zagorska jela 
kao što su štruklje sa sirom i s 
krumpirom, u rerni pečemo pat-
ke, pripremamo domaće mlince, 
grah na salatu s lukom u bučinim 
uljem, buhtle s orasima... Htjeli 
smo pokazati kako se priprema-
ju ova tradicionalna zagorska 
jela. Sve ovdje pripremamo, mi-
jesimo, pečemo, kuhamo... Ovi 
štednjaci su nam baš dobro došli 
pogotovo za pripremu mlinaca. 
Dal mu Bog zdravlja ko god da ih 
je našao, odlični šporeti!

Mirjana Kučić i Jasmina 
Marošević, HKD 
Podgoračani
Ekipa domaćina – HKD Podgo-
račani – ovoga je puta koordi-
narano radila na dva štednjaka. 
Na jednom su pripremale člani-
ce iz Budimaca, a na drugom 
one iz Podgorača.
– Mi smo se odlučili pripremi-
ti jela koja i same pripremamo 
kod kuće za članove naše obi-
telji. Dakle, to je restani krum-

pir, mijesimo domaće tijesto, u 
rerni pripremamo krumpir rezan 
na ploške sa slaninom, i pripre-
mamo svinjske šnicle pohane u 
prezlama i brašnu. To su naša 
kućna jela. Recimo petkom za 
post svakako su išle flekice s 
krumpirom ili s kupusom. Sada 
smo ovdje pripremili jela i sa 
svetak i za petak – objasnila je 
Jasmina Marošević.
Istovremeno, iskusna doajenka 
mnogih podgoračkih događanja, 
Mirjana Kučić, koordinirala je rad 
na pripremi jela na drugom šted-
njaku.
– Podgorački dio HKD-a Pod-
goračani danas priprema tradi-
cionalnu sarmu, zapečene pa-
lačnike sa sirom i kajmakom, a 
napeći ćemo i dosta praznih pa-
lačinki uz koje ćemo gostima po-
nuditi razne domaće marmelade 
– istaknula je gospođa Kučić.

Sudionici
Osim domaćina HKD »Pod-
goračani«, u programu su 
sudjelovali i gosti: Kulturno-
umjetničko društvo »Nikola 
Šubić Zrinski« Petrijevci, 
Udruga »Maska« Popovac, 
Udruga »Izvor« Kneževi 
Vinogradi te Zavičajni klub 
Zagoraca »Zagorec« Josi-
povac. 

Što su rekli predstavnici društava



Svako društvo koje je pripre-
malo svoja tradicionalna jela, 
na raspolaganju je imalo tipi-
čan inventar nekadašnje pod-
goračke kuhinje – drveni stol s 
četiri stolice, te klasični »šporet 
smederavac« s pripadajućim 
drvenim sandukom za drva. 
Iako su neki izrazili sumnju 
kako će se žene snaći s kuha-
njem i pečenjem na štednjaku 
na drva umjesto na »ringlama« 
kakvog modernog štednjaka na 
struju ili plin, iskusne i vješte 

kuharice brzo su odagnale ika-
kvu sumnju. Jer, kako su rekle 
– smederavac je i dalje pravi 
kralj dobre kuhinje!

Naravno, dobar štednjak je va-
žan, ali ipak su puno važnije 
vještina, iskustvo i znanje sva-
ke kuharice.

U zabavno-glazbenom dijelu 
programa nastupili su Šima Jo-
vanovac uz Art Voice te Ana-
marija Žonka uz Tamburaški 
sastav Žeteoci, dodatno oboga-
tivši ugodnu atmosferu i slavlje 
lokalne tradicije. 

Vukomanović: Naši stari nisu jeli za 
stolom, nego su užinali za trpezom
Predsjednicu HKD Podgorača-
ni, Zdenku Vukomanović, prije 
svega smo upitali kako je na-
stao naziv ove nove podgorač-
ke manifestacije, za koju smo 
prilično sigurno kako će s go-
dinama postati vrlo posjećena 
i ugledna.

– Naziv manifestacije – Užina s 
trpeze – je potpuno logičan za 
naš kraj. Naime, naše majke i 
bake gotovo nikada nisu govo-
rile stol, nego trpeza, a kada 
se jelo, govorilo se – idemo 
užinat. Osim toga, prilično de-
taljno smo se pripremili za ovu 
manifestaciju, a sve s ciljem da 
što više podsjetimo kako je ne-
kada izgledala ta naša trpeza, 
što se užinalo i na čemu su se 
ta jela pripremala. Tako smo 
došli do ove svojevrsne kapi-
talne investicije jer je Općina 
Podgorač investirala u kupnju 
pravih drvenih stolova s po če-
tiri klasične drvene stolice, sta-
rinskim šporetom, tzv. smede-
revcem i pripadajućim drvenim 
sandukom za drva. Kuhinje ve-
ćine naših domaćinstava upra-
vo su to i sadržavale. Takvih 
pet kuhinjskih kompleta ostat 
će u trajnom vlasništvu HKD-a 
i uvjerena sam kako ćemo time 

dodatno unaprijediti njegova-
nje naših tradicija. 

Ovo je svojevrsna radioni-
ca tradicionalnog kulinarstva 
gdje educiramo jedni druge, a 
ovakve manifestacije bitno po-
mažu da se takve vrijedne ku-
linarske tradicije ne zaborave. 
U tom za sada prednjače dru-
štva i žene s područja Baranje 
i Valpovštine, upravo zato što 
u svojim sredinama već dugo 
njeguju takve manifestacije. 
Na nama je da u predstojećim 
godinama pokažemo što sve 
mogu društva i žene podgorač-
kog i našičkog kraja – naglasila 
je Vukomanović.

Sve osnovne sastojke za jela, poput ovog stola punog rezanaca, vrijedne kuharice su pripremale neposredno »na terenu«

Kad Šima Jovanovac raspoloži društvo... Pravi komplet nekadašnjih kuhinja

(Nastavak s 11. stranice)

Uz sve delicije sa »šporeta« 
tradicionalno je pripreman i pileći 
paprikaš u velikom kotlu

Dobri stari »šporet na drva« 
izazvao je veliko zanimanje svih 
prisutnih


